Unit 5 Helping our parents（Cartoon time & Sound time）

教学设计和反思
                            溧阳市文化小学  张欣
一、教学目标

1.能熟练地会读、会说、会运用本单元的重点单词、短语和句型，并把所学运用到日常生活中。

2能了解字母组合ing在单词中的读音/ iŋ /, 并会读Sound time中的含有“ing”的单词，会有节奏地说歌谣。
3.能理解、会读、会表演Cartoon time对话，体会故事的幽默和角色情感变化，在教师的带领下，能有感情地朗读并生动地表演课文内容。
二、教学重、难点

1. 能了解字母组合ing在单词中的读音/ iŋ /, 并会读Sound time中的含有“ing”的单词，会说歌谣。
2. 能理解、会读、会表演Cartoon time对话，体会故事的幽默和角色情感变化在教师的带领下，能有感情地朗读并生动地表演课文内容。

3. 尝试续编故事。

三、教学准备

多媒体, 单词卡片句型，头饰
四、教学过程

   课前准备Sing a song:《What are you doing？》
 Step1.Revision

 PPT呈现课题 Unit5 Helping our parents 

1.Let’s review

T: Yesterday we have learned about Unit5 Helping our parents. 

We know about Mike's family’s life. (图片呈现Saturday morning) Look, who can ask some

questions?(学生一个一个分别问）When? Who?’What are they doing？
T:（总结呈现句型，齐读）Yes, let’s say it together.

T:（图片呈现Saturday afternoon）Now, how do they help their parents? Can you say a passage about the pictures? Let’s discuss.（引导学生说一段话，先同桌讨论说，及时语言肯定。呈现文字，分段齐读。）
2.Let’s imagine.

T:（图片呈现 Saturday evening）They are busy at the day time. What about Saturday evening? Can you guess? 猜一猜（Helen is... Mike is ...Tim is ...）(图片呈现，师生问答Look, what are they doing in fact?）

3.Think and answer

T: OK, from the story, Who is a helpful child?（贴板书helpful

children）Why? (Because Mike is helping his father clean the car. Helen is...)（贴板书help parents）

（What about Tim? Is Tim a helpful child? Yes. Because he is helping his parents in the evening.)
4.Show and share

T: So, they are all helpful children.What about you? I ask you to draw some pictures about how do you help your parents. Please show me your homework. Look, this is Wu Jiayue’s picture. Wu Jiayue, please share with us. Thank you. You are really helpful. Boys and girls , you can share your picture with your partner like this. These sentence will help you. (转实物投影)Who can share with us?

(生PPT呈现示范：Hello, I’m... I always help my ... do the housework. Look, at ... in the morning, I ... At ... in the afternoon, I ... At ... in the evening, I ...)
Step2 Sound time
1.Look and read

T:You’re so kind and helpful. I’m moved by you. Boys and girls, I know the girl Wing. (呈现Wing)She is a helpful girl . She often helps her grandfather Mr Rose(呈现Mr Rose) grow roses(贴板书help grandparents). Guess, what is she doing now? Let’s listen to the rhyme. (呈现图片和rhyme）She is watching the flowers growing. (呈现grow读)，She is listening to the wind blowing. Open your books.
◎Read after the tape.◎Read it together.◎Read in roles.

2.Think and say

T:(呈现ing红色部分）Boys and girls, What can you find?

T:What does ing pronounce?(呈现音标读，读书上例词）Do 

you know any more words about ing?（生举3-5例）To remember these words easily, you can put them in a sentence like the book. Look, this is my sentence. In spring, Wing likes flying kites and boating. (读)Can you make a new sentence like this? Discuss in pairs.
Step3 Cartoon time

1.Read and answer

T:You did a good job. Wing helps her grandfather grow roses, then she gets the beautiful flowers. So labor creates beauty. (呈现） 

T: Bobby likes growing, he grows grapes in his garden. But he has some trouble now. Who will come and help him? Do you know the story? Let’s read the cartoon.

T:(回答问题，教授pest) Look, this is a pest. They’re bad.They eat the grapes. Ladybird, There are some sports on their back.）

2.Watch and match

T:From the story , Bobby's feelings are changing in the pictures. Can you match them? Let’s watch the cartoon.Look at this picture, How does he feel? (First, next, then,  finally或at last, 贴板书Bobby的心情变化)

(1)T:（按图片分别教授卡通）Why is Bobby happy and proud at first?(看书，读，回答）Because the grapes are big and sweet.Let’s read.Who can try?Oh,You’re so happy, so proud.
(2)T:Next, Bobby is angry.Why?(看书，带读)There are some pests on the grapes.(齐读Bobby）Who can try? Oh,You’re so angry.(I  can feel your anger)What are the pests doing? Let’s read.

(3)Look, Bobby is happy again.What happend?(生看书答：The ladybirds come.)What can they do? (They can help Bobby)What do they say?(个别读）We can help you.（齐读）Thank you.

(4)At last, Is Bobby happy?(No, he’s more angry.) Why? What does Bobby say?(跟读，模仿）What are the ladybirds doing?(跟读）Are the ladybirds helping Bobby? No, they are eating grapes too.

3.Let’s read .
◎read after the tape◎read in ways, Read the text, choose the way you like.

◎Let’s dub(分组）
4.Let’s imagine and act

T:(呈现to be continued) Guess, what will happen next? Who will come and help Bobby?(Sam, Yes, they’re good friends. We always help friends. 贴friends板书） Let's act the story and add an end to the story. You can choose the way you like.(及时给与评价）What do you think of them? You can say in Chinese. How many stars will you give them?

5.Think and say.

T:Are they really helping？No. They’re actually not helping. They’re selfish.So how can we help others? You can say in Chinese.
Step4 Task

1.Let’s help.

T:Boys and girls, we need real help. We also can help others. Our old friends need some help. What’s wrong with them? Let’s have a look.
Task1:Tina在购物途中想上厕所 ，却找不到厕所。这时，她遇到了正在买水果的Sam，Sam为她指路...

Task2 Yang Ling 的父母都不在家。她正在看电视 ，突然她感觉不舒服。这时，Su Yang 来敲门...  

2.Work in pairs 

3.Check out

T:Well done. You’re all helpful children. How do you feel when you help others?(Happy)
总结：Helping people makes life warm.

Step5 Homework

1.Read sound time , find more ‘ing’ words and try to read them.

2.Act cartoon time for your parents.

3.Surf the Internet , know about the ladybirds and the pests.

 教学反思：

这节课围绕主题help进行教学，语言知识点是现在进行时。首先，复习环节，我安排了3个活动：1.基于文本的复习，2.提升性的展开合理想象，3.联系生活实际，介绍自己是怎么帮助父母的。接着，由help grandparents导入语音环节。语音环节主要以读为主，归纳了两种以ing结尾的单词，并让学生仿照造句来更好记忆单词。然后，以Bobby也喜欢种植过渡到卡通时间。初读课文先找出矛盾冲突，再以Bobby的情感变化为主线分析并学习文本。在表演时，加上结尾，对故事后续展开合理的想象。最后，通过创设情境来帮助别人，总结并升华主题。

整个课的脉络清晰，主题突出，既完成了本课help的主题，也结合了本课的语言知识点；动静相宜，在动静中，学生英语思维和价值的判断上都有提升；在cartoon time的表演上老师可以多给学生一些指导和示范。

